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Stadsbyggnadsförvaltningen 
Kristina Eriksson 
 

Klimat- och miljöberedningen  

Plats och tid: Sammanträdesrum Storskär, 29 april 2024 klockan 18:00-21:00 
Deltagare:  
 

Närvaro Namn (partitillhörighet) Befattning 

Närvarande Sara Strandberg (V) Ordförande 

Närvarande Gunnel Allard (M) Vice ordförande 

Ej närvarande Michael Baumgarten (L) Ledamot 

Ej närvarande Thomas Bergman (S) Ledamot 

Närvarande Agneta Biärsjö Rindal (KD) Ledamot 

Närvarande Susanna Toller (C) Ledamot 

Närvarande Gundula Kolb (MP) Ledamot 

Närvarande Leila Nordin (SD) Ledamot 

Ej närvarande Vakant (Vaxholmspartiet) Ledamot 

Ej närvarande Diane Jacobi (LVD) Ledamot 

(Närvarande) Kristina Eriksson Sekreterare 

(Ej närvarande) Christina Berthlin Sekreterare 

 

1. Välkomna 

Ordförande förklarar mötet öppnat och hälsar välkomna.  
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2. Föregående minnesanteckningar  

Föregående minnesanteckningar redovisas för eventuella synpunkter. Anteckningarna kan läggas till 
handlingarna.  

3. Åtgärdsförslag från Tekniska enheten 

Förslag från Tekniska enheten på åtgärder som kan vidtas inom nuvarande budget för 
klimatinvesteringar redovisas.  

3.1 Trädplantering på tre platser 

Trädplantering föreslås vid Kronängsskolan, Officersparken och Västerhamnen mitt emot 
Officersparken. Flera träd i stadsmiljön bidrar bland annat till: 

- skapa skugga och svalka 

- ta upp partiklar och luftföroreningar från trafik 

- bullerdämpande 

- suger upp och fördröjer regnvatten 

- skapar en attraktiv stadsmiljö 

- livsmiljö för fåglar, insekter och lavar 

- skapar mötesplatser och målpunkter 

 

Det finns en koppling till mål 13, 11 och 14 i hållbarhetsstrategin samt till grönplanen och blåplanen. 

• Beredningen är positiva till förslaget och instämmer i förvaltningens bedömning om de goda 

effekter som träd i stadsmiljön medför.  

• Beredningen diskuterar valet av träd, platser och kostnader som ska besvaras till nästa 

möte.  

3.2 Belysningsprojekt 

Belysningsprojekt är ett pågående arbete på Tekniska enheten som behöver ett ekonomiskt tillskott för 
att kunna slutföras.  

Det finns en koppling till mål 7 i hållbarhetsstrategin och till målen i energiplanen. Projektet har en stor 
besparingspotential både ekonomiskt och för minskad energiförbrukning och effektåtgång.  
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• Beredningen uttrycker stöd för arbetet med att minska kommunens energiförbrukning.  

• Beredningen framför frågor om resursförbrukningen vid utbytet, kostnader, risken för att 

störa nattlevande djur som ska besvaras på nästa möte.  

3.3 Övriga förslag 

Beredningen framför ytterligare förslag på åtgärder som skulle kunna vidtas med nuvarande 
investeringsbudget och som ska bemötas på nästa möte: 

• Restaurera naturområden inom ramen för skogsbruksplan och med anlitad skogsförvaltare. 

• Sanering av nedskräpade områden, en plats på Rindö, Byviksfortet nämndes.  

• Insatser för att främja cykling, exempelvis cykelpump på Lägret, bättre skyltning av cykelstråk, 
åtgärda hinder för cyklister såsom olämpligt placerade hastighetshinder. 

• Inköp av soptunnor som är fågelsäkra, komprimerande för att minska tömningsbehovet, med 
pedal för att göras mera hygieniska.  

• Anlägga ängsmark, exempelvis på bullervallen vid Kronängsskolan. 
 
Andra förslag som diskuterades, men som skulle ha en längre genomförandetid är: 

• Gå vidare med projektering och restaurering av Resarö våtmark. 

• Starta pilotprojekt med skolbuss från Kullön för att minska biltrafiken till skolorna och öka 
säkerheten för barnen. 

• Skjuta till medel för att säkerställa att vi ställer klimat- och miljökrav i upphandlingar, med 
möjlighet att använda ett system med bonus för bra åtgärder. 

4. Klimatting 

Klimat- och miljöberedningen (KMB) ska enligt antagen arbetsordning leda ett klimatting med syftet att 
ge medborgare ökat insyn och inflytande över kommunens arbete för att begränsa klimatpåverkan.  
Tingets uppdrag ska begränsas för att matcha den tid och de resurser som beredningen och tinget har 
till sitt förfogande. 

Följande avgränsningar och arbetssätt för klimattinget diskuterades vid mötet, för att kunna beslutas vid 

nästa sammanträde:  

 4.1 Frågeställningar som tinget ska behandla 

Förslaget från KMB är att: 

• Tingets arbete ska ha fokus på åtgärder som minskar utsläppen av växthusgaser. 

• Förslag riktade mot klimatanpassning ska inte ligga i tingets uppdrag. 

• Ej beslutat - tingets uppdrag kan även snävas in till förslag kopplade till en fysisk plats eller 
kommundel. 

4.2 Former för inbjudan/urvalet av deltagare 

• Utskick till 10% av alla invånare över 16 år, med anmälan av intresse, exempelvis via QR-kod. 
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• Undersök möjlighet att göra utskick via Kivra. Endast postutskick till dem som inte aktiverat 
digital brevlåda. 

• Bland dem som tackar ja väljs 10 personer ut (spridda geografiskt och åldersmässigt) att utgöra 
tinget. 

4.3 Diskussion om ersättning, fördelar och nackdelar 

• Huvudförslag, varje deltagare i tinget får en engångsersättning på 990 kr. Beslut om detta ska i 
så fall tas i Kommunfullmäktige i juni. 

• Alternativt förslag, deltagarna får en presentkorg eller presentkort på motsvarande belopp. 

4.4 Upplägget, antal möten/utbildning/workshop 

• Tinget träffas fyra lördagar under hösten, förslagsvis klockan 10–16. 

• Träff 1+2: Fokus på tingets uppdrag, utbildning av deltagarna och inspirationsföreläsningar. 

• Träff 3: Ta fram förslag på åtgärder som skickas till förvaltningen på remiss. 

• Träff 4: Med förvaltningens remissvar som ett ytterligare underlag sätts den slutgiltiga 
förslagslistan samman och lämnas över till politiken. 

4.5 Hantering av resultatet, vad utlovas deltagarna 

Förslaget från KMB: 

• I budgetprocessen för 2025 avsätts medel för genomförande av tingets förslag under 2025. 

• 300 000–500 000 kronor i investeringsmedel och 200 000 kronor i driftsmedel nämndes under 
mötet men inga beslut fattades i frågan.  
 

• Tinget informeras om hur mycket medel som öronmärkts, samt att politiken avser att 
genomföra åtgärder från tingets förslagslista inom den avsatta budgetramen. 

 

• Tinget informeras även om att KMB kommer att ta hänsyn till tingets övriga förslag i sitt 
fortsatta arbete. 
 

• Efter att tinget lämnat över sina förslag på åtgärder till politiken behöver beslut om 
genomförande av åtgärder fattas i respektive nämnd. Här har förvaltning och politik möjlighet 
att välja de åtgärder som anses mest effektiva. 

4.6 Uppföljning, utvärdering, fortsatt dialog 

Diskuteras inte i detalj under mötet. 

5. Övriga frågor och nästa möte  

Inga övriga frågor. 

Nästa möte i Klimat- och miljöberedningen är den 6 maj klockan 18:00. 

 


